
Protokół Nr III/2010
z III Sesji Rady Gminy Dygowo
odbytej dnia 28 grudnia 2010r.

Otwarcie obrad III Sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 1000 dokonał Przewodniczący 
Rady Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Zastępce Wójta, 
Panią Sekretarz, Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów.

 
Na 15-tu radnych na Sesji obecnych było 12-tu radnych i 16-tu zaproszonych gości

            (listy obecności stanowią załącznik do protokołu).

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję.      
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby wprowadzić zmiany w pkt 4 uchwałę 
dotyczącą uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021 
podjąć przed uchwałą dotyczącą zmian w budżecie, czyli zamiana projektów uchwał drugiej 
i trzeciej, oraz zmiana nazwy uchwały nr 7 która otrzymuje brzmienie ,,w sprawie trybu i 
sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego d/s 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie, oraz szczegółowych warunków funkcjonowania tego 
zespołu” 

 
            Porządek obrad ze zmianami Przewodniczącego Rady Rada przyjęła – jednogłośnie, który

przedstawia się następująco:

Porządek Obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Zgłaszanie interpelacji.
3. Informacje z działalności Wójta.
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

  1)  uchwała budżetu gminy Dygowo na rok 2011,
2)  uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021,
3)  zmiany w budżecie gminy na 2010 rok,
4)  uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata
     2011-2015,  
5)  określenie trybu powoływania członków, organizacji i trybu działania Gminnej
     Rady Działalności Pożytku Publicznego w Dygowie,
6)  określenia trybu i poszczególnych kryteriów oceny wniosków o realizację
     zadania publicznego Gminy Dygowo w ramach inicjatywy lokalnej,

                       7)  trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu
     interdyscyplinarnego d/s przeciwdziałania przemocy w rodzinie, oraz 
     szczegółowych warunków funkcjonowania tego zespołu,
8)  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
     Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na rok 2011,
9)  wyboru delegata do Zgromadzenia Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty,

           10) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dygowo,
           11) ustalenia wysokości diet radnych,  
           12) ustalenie wysokości diet dla sołtysów,                     

                                                                         



13) zmiany uchwały Nr XLVII/286/10 Rady Gminy Dygowo z dnia 30 września 2010 roku 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy 
Dygowo.

5.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
6.  Wolne wnioski.
7.  Zakończenie obrad.

                                        
Protokoły z I i II  sesji Rady  Gminy były wyłożone w biurze Rady Gminy i są do wglądu
na dzisiejszej sesji.

Rada nie wniosła uwag i protokoły przyjęła – jednogłośnie.

Ad. 2.  Zgłaszanie interpelacji.

Radna J. Pankiewicz – droga we Wrzosowie jest w złym stanie ze względu na śnieg,
-  montaż siatek zatrzymujących śnieg z pobliskich pól, żeby nie nawiewał na drogi.

            Radny R. Jaruzel – bałagan na sali gimnastycznej w Dygowie,
-  po świętach w szatniach zdewastowane wieszaki,
-  telefon do zarządzania kryzysowego nie działał w święta, 
-  interwencja w sprawie drzew które stoją przy drogach, są pochylone pod naporem lodu i
   śniegu i pewnie się wkrótce przewrócą,  
-  kiedy koniec inwestycji Orlik we Wrzosowie, oraz co z drogami które zostały
   uszkodzone w związku z tą inwestycją?

           
Radny J. Rozwód – brak zadaszenia na przystanku, który powstał jest to trzeci przystanek
we wsi, więc może jakoś zrobić dwa a dobrze zrobione. 

Radna J. Pankiewicz – czy wiadomo już coś na temat budynku we Wrzosowie, po Państwu 
Windys, czy Radca Prawny wie już coś na ten temat. 

P. Przewodniczący – jaki jest aktualnie stan środków na utrzymanie dróg gminnych w 
związku z tą zimą, jak to wygląda, ile środków nam zostało.

            Ad. 3. Informacje z działalności Wójta.
         (stanowi załącznik do protokołu)

            Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach:

1)   uchwalenie budżetu Gminy Dygowo na rok 2011

P. Przewodniczący – informacja dotycząca uchwalenia budżetu na 2011 rok, jest to
szczególna uchwała na cały rok, która będzie na pewno zmieniana. Dyskutowaliśmy na
posiedzeniu wspólnym komisji. Zapoznał wszystkich z treścią uchwały. 
Poprosił aby Wiceprzewodniczący Radny R. Jaruzel zapoznał Radnych z uchwałą RIO dot. 
opinii w sprawie projektu budżetu.

Radny R. Jaruzel – zapoznał wszystkich z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Dygowo na
2011 rok
( stanowi załącznik do protokołu ).



Radny R. Jaruzel – zapoznał wszystkich z uchwałą RIO w sprawie wydania opinii o
możliwości sfinansowania deficytu budżetowego wskazanych w projekcie uchwały
budżetowej Gminy Dygowo na 2011 rok.
(stanowi załącznik do protokołu)

P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z opinią wszystkich komisji Rady Gminy
dot. projektu uchwały budżetu Gminy na 2011 rok (wszystkie opinie – pozytywne)

 ( stanowią załącznik do protokołu ).

Wójt – omówił budżet na 2011 rok, budżet ten na pewno będzie zmieniany, ponieważ
wiele inwestycji wyjdzie w trakcie roku.

P. Skarbnik – omówiła planowane zadania inwestycyjne w 2011 roku.
W trakcie roku będą wprowadzane zmiany na bieżąco w związku z inwestycjami.

Głosowanie:

       za –        12
przeciw - 0
wstrz-      0

Uchwała podjęta – jednogłośnie

2) uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021

P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z uchwałą.

Radna J. Pankiewicz – zapoznała wszystkich z uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej
w sprawie wydania opinii o przedłużonym projekcie uchwały Rady Gminy Dygowo o
wieloletniej prognozie finansowej na lata 2011-2021.

Opinia komisji finansów -  pozytywna.

P. Skarbnik – wieloletnia prognoza finansowa jest uchwalona po raz pierwszy na lata 
2011-2021 jest tu wszystko szczegółowo opisane.

Głosowanie:

za –        12
przeciw – 0 
wstrz. –    0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

P. Przewodniczący – poprosił aby te wszystkie uchwały znalazły się na stronie internetowej
Urzędu Gminy.



3)  zmiany w budżecie gminy na 2010 rok

P. Skarbnik – zapoznała wszystkich ze zmianami. Po dokonanych zmianach budżet Gminy
zamyka się deficytem w wysokości  3.672.979,97 zł.

Opinia komisji finansów – pozytywna.

Głosowanie:
za –        12 
przeciw – 0 
wstrz –     0   

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

4)   uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata       
2011-2015

Wójt – omówił wszystkie uchwały, dotyczące Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, są 
to uchwały, których podjęcie jest naszym obowiązkiem, obligują nas do tego ustawy.

Opinia komisji społecznej – pozytywna.

Głosowanie:
za –        12
przeciw – 0
wstrz –     0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

5)  określenie trybu powoływania członków, organizacji i trybu działania  Gminnej
      Rady Działalności Pożytku Publicznego w Dygowie

Wójt – uchwała ta daje narzędzia, możliwości powołania odpowiedniej Rady, jest to 
wymóg ustawowy.

P. Przewodniczący – jest to pewna nowość, która umożliwia podjęcie pewnych działań,
przez organizacje pozarządowe.

Opinie komisji społecznej – pozytywna. 

Głosowanie:
za –        12
przeciw – 0
wstrz –     0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 



6)  określenia trybu i poszczególnych kryteriów oceny wniosków o realizację
      zadania publicznego Gminy Dygowo w ramach inicjatywy lokalnej

Wójt – jest to podobna inicjatywa, która funkcjonuje już trochę jako fundusz sołecki, jest to
inicjatywa lokalna.

Opinie komisji społecznej – pozytywna. 

Głosowanie:
za –        12
przeciw – 0
wstrz –     0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

7)   trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego
      d/s przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz szczegółowych warunków         
      funkcjonowania tego zespołu.

Wójt – uchwała ta wynika z ustawy o przemocy w rodzinie, musimy ustalić kto będzie w
 tym zespole, jest to poszerzenie kompetencji nad opieką i przeciwdziałaniem przemocy.

Opinie komisji społecznej – pozytywna. 

Głosowanie:
za –        12
przeciw – 0
wstrz –     0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

8)   uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
      Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na rok 2011

Kierownik GOPS – jest to coroczna uchwała, która określa to co będziemy realizowali w
przyszłości.

Opinie komisji społecznej – pozytywna. 

Głosowanie:
za –        12
przeciw – 0
wstrz –     0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

9)   wyboru delegata do Zgromadzenia Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty.

P. Przewodniczący – odczytał projekt uchwały, w której pojawiła się kandydatura Radnego
Józefa Rozwód.

Radny J. Rozwód – wyraził zgodę



Wójt – jesteśmy członkiem ZMiGDP zgodnie z tym mamy 2 delegatów, Wójt jest 
pierwszym, drugim jest Radny wskazany przez Wójta, przez związek jest realizowanych
wiele inwestycji. Proponuję podobnie jak było to w ubiegłej kadencji aby był to 
przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej.
 
Głosowanie:
za –        12
przeciw – 0
wstrz –     0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

P. Przewodniczący – pogratulował Radnemu J. Rozwód, wyboru na delegata do Związku
Miast i Gmin Dorzecza Parsęty.

10)  Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy Dygowo 
 

P. Przewodniczący – wynagrodzenie Wójta ustala Rada Gminy, zazwyczaj czyni się to raz 
na całą kadencję, Wójtowi oprócz ustalonego wynagrodzenia nie przysługują żadne inne 
nagrody. Na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji została wypracowana pewna 
propozycja.

P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z projektem uchwały.

Opinia Komisji Finansów – negatywna
Opinia Komisji Społecznej – pozytywna
Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna 
Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna 

P. Przewodniczący – zaproponował dyskusję, oraz poinformował, że rozstrzygnięcie 
dotyczące kwestii wynagrodzenia dla Wójta, musi być rozstrzygnięciem wypracowanym
przez wszystkich Radnych.  

Radny A. Wasiewski – jakiego rzędu kwotowego jest to podwyżka, oraz jakiego rzędu 
procentowego jest to podwyżka?
-  jest to podwyżka rzędu 24,5 %, czyli prawie ¼ uposażenia Wójta, czyli  2,155 zł.
- chciałbym zaznaczyć że podwyżka Wójtowi należy się, ale czy aż tak duża?, w momencie 
gdy gmina jest zadłużona, oraz ponad 300 osób bezrobotnych na terenie gminy. Uważam 
gdy uchwalimy tak wysoką  podwyżkę, znajdziemy się na pierwszych stronach gazet.
Sprawdzałem w internecie podwyżki dla Wójtów w naszym województwie. Gdy uchwalimy
taką podwyżkę, Wójt będzie zarabiał prawie tyle co Wojewoda Zachodniopomorski.
- Przedstawił propozycję podwyżek w innych samorządach. Gdy uchwalimy tą podwyżkę, 
to nasz Wójt będzie chyba rekordzistą w całym Województwie Zachodniopomorskim.
Są też w naszym województwie samorządy, w których Wójtowie obniżyli sobie 
wynagrodzenie. Mamy duże zadłużenie - jak to odbiorą nasi wyborcy, mieszkańcy Gminy.
Musimy dziś wypracować jakiś kompromis.

Radna J. Pankiewicz – czy ma Pan informacje na ten temat, czy te osoby które 
zrezygnowały z podwyżki, teraz nie, czy miały podwyższone 4 lata temu.

Radny A. Wasiewski – te osoby miały takie podwyżki.



P. Przewodniczący – mamy do czynienia z powoływaniem pewnych kwot, które muszą być 
zgodne z prawem, w tym przypadku łapiemy się w tej grupie. Mamy do czynienia z tym że 
Wójt jest już 3 kadencję. Stanowisko Wójta to wielka odpowiedzialność, jest 
odpowiedzialny za cały samorząd. Należy wziąć to pod uwagę.  

Radny A. Wasiewski – chciałem podkreślić, że podwyżka należy się Wójtowi, tylko nie w 
takiej kwocie.

Radny J. Rozwód – jaka jest propozycja komisji finansów?

P. Przewodniczący – ponieważ wcześniej komisja finansów opiniowała projekt uchwały 
pozytywnie, doszliśmy teraz do sytuacji że komisja ma inną opinię. Dlatego oczekuję jakieś 
propozycji ze strony komisji, żebyśmy mogli ją przegłosować.

Radna J. Pankiewicz – przez ostatnie 4 lata Wójt nie ubiegał się o podwyżkę, a podczas 
ostatniej kadencji zrobione zostało naprawdę dużo na terenie naszej gminy, my jako Rada 
powinniśmy to docenić, jest to ciężka praca Wójta.

Radny A. Wasiewski – popieram Panią w 100 % ale czy podwyżka powinna być aż tej 
wysokości? 

Wójt – jest mi troszkę niezręcznie wypowiadać się w tej kwestii, jednak zostałem trochę 
jakby wywołany przez Pana Radnego, w chwili obecnej moje uposażenie jest na granicy 
najniższego mi przysługującego w danym momencie. Sprawa wynagrodzenia dla Wójta jest 
sprawą pseudopolityczną można Wójtowi ”dokopać”, stać się „obrońcą budżetu”. 
Uczestniczyłem w posiedzeniach komisji na których rozmawialiśmy o uporządkowaniu 
uposażeń zarówno Wójta jak i Radnych i Sołtysów, ponieważ przez wiele lat mieliśmy te 
uposażenia najniższe. Nie odnoszę się do swojego wynagrodzenia, natomiast do 
wynagrodzenia dla Radnych i Sołtysów powinniśmy bardziej motywować Radnych i 
Sołtysów do lepszej pracy poprzez zwiększenie wynagrodzenia. Ja od kilku lat odmawiałem 
przyjęcia podwyżki, z uwagi na sytuację naszej Gminy oraz w związku z kryzysem. 
Sprawa mojego uposażenia zależy od Państwa, jakie Państwo uposażenie ustalicie takie mi 
wystarczy. 

     
Radny P. Krysztofiak – w imieniu komisji finansów proszę o 15 min. przerwy, w której 
komisja wypracuje swoją propozycję.

P. Przewodniczący – zarządził 15 min. przerwy w obradach.

W trakcie przerwy Wójt  razem z Panią Skarbnik opuścili obrady w celu wyjazdu 
służbowego do Banku w Koszalinie.

P. Przewodniczący – zaproponował, aby komisja finansów przedstawiła swoją propozycję 
dotyczącą wynagrodzenia Wójta.

Radny P. Krysztofiak – komisja finansów nie ma jednoznacznej propozycji, w wyniku 
głosowania są dwa głosy za i dwa przeciw.

P. Przewodniczący – w takiej sytuacji otwiera się możliwość zgłaszania swoich propozycji 
przez wszystkich Radnych.  



Radny J. Rozwód – czy w takim momencie gdy jest dwa do dwóch nie powinien 
zdecydować głos przewodniczącego komisji finansów?

P. Przewodniczący – nie ma takiego zapisu, który stwierdza że głos przewodniczącego 
komisji jest w tym momencie decydujący.

Radny P. Krysztofiak – przedstawił dwie propozycje komisji finansów, jedna zgodna z 
projektem, a druga niższa w wysokości 9.915 zł brutto.

P. Przewodniczący – zaproponował aby zgłosić wniosek, jako każdy Radny, ponieważ nie 
ma jednoznacznej opinii komisji finansów, więc każdy Radny może indywidualnie złożyć 
wniosek.

Radny P. Krysztofiak – złożył formalny wniosek, zaproponował aby wysokość 
wynagrodzenia Wójta ustalić na kwotę 9.915 zł brutto. 

P. Przewodniczący – zapytał Radcę Prawnego, który wniosek powinniśmy głosować jako 
pierwszy, jaka powinna być kolejność głosowania?

Radca Prawny – pierwszy projekt powinien być głosowany, ten który Przewodniczący 
uzna za najdalej idący.

Radna J. Pankiewicz – co w przypadku gdy 3 komisje głosowały pozytywnie, a tylko jedna 
komisja nie ma zdania?

Radna J. Pankiewicz – zaproponowała, aby uposażenie Wójta ustalić na równe 10.000 zł 
brutto. 

P. Przewodniczący – czyli jest to konkretny wniosek formalny zgłoszony przez Panią?

Radna J. Pankiewicz – tak jest to wniosek formalny.

Radny J. Rozwód – czy mamy to rozumieć że komisja finansów nie ma zdania, nie ma  
propozycji?

P. Przewodniczący – nie ma obecnie wniosku komisji finansów, jest zgłoszony wniosek 
Radnego P. Krysztofiaka, oraz Radnej J. Pankiewicz.

Radny A. Wasiewski – czym Pani Radna J. Pankiewicz argumentuje ten wniosek? Czy 
chodzi tylko o to aby ta kwota „ładnie wyglądała”?

Radna J. Pankiewicz – taka była propozycja uznałam, że będzie to kwota adekwatna do 
pracy Wójta.

Radny A. Wasiewski – czy jest już ustalona kolejność głosowania?

P. Przewodniczący – jeszcze takiej kolejności głosowania nie ma, musimy teraz przeliczyć 
wszystkie składniki wynagrodzenia, więc zarządzam 5 min. przerwy.

Radna J. Pankiewicz – po wyliczeniach ustalonych w przerwie zaproponowała aby 
wynagrodzenie Wójta ustalić w wysokości 10.060 zł brutto.



Radny A. Wasiewski – co nam daje taka kwota? po co nam takie zmiany?

P. Przewodniczący – chciałbym prosić o wnoszenie uwag merytorycznych, chciałbym 
abyśmy w tej kadencji kierowali się zasadą, że każdy radny ma prawo zgłaszać swoje 
wnioski, ale prosiłbym aby były to wnioski merytoryczne.

Radny P. Ryćko – zaproponował zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.

P. Przewodniczący - zaproponował po rozmowie z Radcą Prawnym, aby zacząć od 
wniosku najdalej idącego, czyli wniosku zgłoszonego przez Radnego P. Krysztofiaka

Wniosek został przyjęty – większością głosów.

Głosowanie (nad projektem uchwały zgłoszonej przez Radnego P. Krysztofiaka, gdzie 
wynagrodzenie Wójta zostało ustalone na łączną kwotę 9.915 zł brutto)

za – 6
przeciw – 5
wstrz. - 1 

Uchwała podjęta – większością głosów

Radca Prawny – uchwała została podjęta większością głosów, w takim przypadku uchwała 
jest podejmowana zwykłą większością głosów. Rada ma możliwość oczywiście w 
przyszłości zmiany tej uchwały.

Radny J. Rozwód – głosowanie było jednoznaczne.

P. Przewodniczący – głosowanie było poprawne, uchwała została podjęta.

11) ustalenia wysokości diet Radnych

P. Przewodniczący – uchwała była dyskutowana na posiedzeniu wspólnym wszystkich 
komisji, obowiązek podjęcia tej uchwały wynika z tego, że poprzednia uchwała przestała już 
istnieć, dlatego też musimy ją podjąć. Projekt tej uchwały ustaliliśmy wspólnie na 
komisjach. 

P. Przewodniczący - zapoznał wszystkich z projektem uchwały.

Opinia komisji finansów – pozytywna

Opinia komisji społecznej – pozytywna

Opinia komisji rolnictwa i gospodarki komunalnej – pozytywna

Radny P. Ryćko – w nawiązaniu do tego co powiedział przed wcześniejszą uchwałą Radny 
A. Wasiewski chciałem przekazać, że ustalona wysokość diet Radnych na tym poziomie 
będzie oznaczała wzrost o ok. 80 %. Chciałem złożyć wniosek formalny o wprowadzenie 
zmian do uchwały w następującej treści: wysokość wynagrodzenia przewodniczącego 
Rady – 1000 zł, wiceprzewodniczących – 400 zł, przewodniczących komisji – 350 zł, 



Radny – 300 zł.

Radna J. Pankiewicz – zaproponowała aby podnieść diety dla Radnych o 50 zł, co daje 
kwotę 450 zł.

P. Przewodniczący – na posiedzeniu wspólnym komisji zaproponowałem aby dieta 
przewodniczącego była niższa. Uważam że Radny powinien mieć wyższą dietę, co będzie 
czynnikiem motywacyjnym, zwłaszcza do pracy w terenie. Trudno też pracuje się na 
posiedzeniach komisji gdy komisja jest nie w pełnym składzie. W porównaniu z sąsiednimi 
gminami jesteśmy na tym dolnym poziomie.

P. Przewodniczący – mamy teraz trzy propozycję, jedną zgłoszoną na posiedzeniu 
wspólnym, wszystkich komisji, drugą zgłoszoną przez Radnego P. Ryćko, trzecią zgłoszona 
przez Radną J. Pankiewicz. Proponuję abyśmy zaczęli od propozycji Radnego P. Ryćko.

Rada wyraziła zgodę

Głosowanie (nad propozycją zgłoszoną przez Radnego P. Ryćko)

za – 3
przeciw – 8
wstrz. - 1

wniosek – odrzucony

Głosowanie (nad propozycją zgłoszoną przez Radną J. Pankiewicz)

za – 3
przeciw – 9
wstrz. - 0

wniosek – odrzucony

Głosowanie (nad projektem zaproponowanym na posiedzeniu wspólnym komisji)

za – 8
przeciw – 0
wstrz. - 4

Uchwała podjęta - większością głosów

12) ustalenia wysokości diet dla sołtysów

P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z projektem uchwały, na komisjach ustaliliśmy 
propozycję, zwiększenia stawek diet dla sołtysów, aby zmobilizować sołtysów do pracy, 
oraz dodatkowo w związku z tym że sołtysi obsługują fundusz sołecki, dlatego uważam że 
ta podwyżka się należy.

Opinia komisji finansów – pozytywna

Radna J. Pankiewicz – zaproponowała, zgłaszając wniosek formalny aby dietę sołtysów 
podnieść o 50 zł, do kwoty 250 zł.



Głosowanie (nad propozycją Radnej J. Pankiewicz)

za – 11
przeciw – 0
wstrz. - 1

Uchwała podjęta – większością głosów.

13) zmiany uchwały Nr XLVII/286/10 Rady Gminy Dygowo z dnia 30 września 2010 roku 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy 
Dygowo 

Z-ca Wójta – zmiana ta dotyczy definicji dotyczącej powierzchni do prowadzenia 
działalności gospodarczej, zgodnie z wymogiem ustawowym zalicza się do prowadzenia 
działalności również pomieszczenia związane z prowadzeniem działalności, a nie tylko 
używane do prowadzenia działalności.

Opinia komisji finansów – pozytywna

Opinia komisji rolnictwa i gospodarki komunalnej – pozytywna

Głosowanie:

za – 12
przeciw – 0
wstrz. - 0

Uchwała podjęta – jednogłośnie

Ad  5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Z-ca Wójta – droga we Wrzosowie, na terenie naszej gminy jest więcej takich dróg, 
czasami nie można było dojechać do niektórych miejscowości, droga ta jest przejezdna, ale 
niestety mamy warunki pogodowe, takie jakie mamy, oczywiście wszystkie sprawy 
zgłaszamy do Zarządu Dróg Powiatowych, 
- siatki przeciwśnieżne, my taki wniosek zgłosiliśmy, ale gdy we wcześniejszych latach 
takie siatki były montowane, to odzyskiwali ich ok. 10 %, reszta znikała, Rejon Dróg 
Wojewódzkich ustosunkował się pozytywnie,
- sala gimnastyczna – ten incydent na pewno będzie wyjaśniony,
- zarządzanie kryzysowe – opinie w tym temacie są różne, może Pan Przewodniczący powie 
nam coś więcej w tym temacie,
- drzewa przy drogach to jest duży problem, który będziemy się starali powoli rozwiązywać, 
- orlik we Wrzosowie jest odebrany fizycznie, bo trzeba było go odebrać, ale będą poprawki 
gdy tylko poprawi się pogoda i na to pozwoli, na pewno muszą zostać poprawione drogi,
- przystanek w Bardach, taka wiata kosztuje ok. 5 tyś zł. ale czy tam jest potrzebny kolejny 
przystanek, może lepiej korzystać z tych które już istnieją,
- chodnik w Bardach, mamy wiele takich miejscowości, gdzie trzeba zrobić chodniki, 
staramy się je robić wspólnie z zarządcą drogi, ale w tym temacie potrzeb jest wiele.



P. Przewodniczący – potrzebny jest plan działania na terenie naszej gminy, oraz 
współpraca z zarządcą drogi. Powinniśmy zrobić objazd po drogach gminnych i 
porozmawiać o tym temacie. Mamy nadzieję że pojawi się u nas Pani Dyrektor Zarządu 
Dróg Powiatowych z którą moglibyśmy porozmawiać o planach na przyszłość.

Z-ca Wójta – przy odśnieżaniu korzystamy w chwili obecnej z trzech firm, 
wykorzystaliśmy już ponad 10 tys. zł. w tym budżecie tj budżecie roku 2010, mieliśmy już 
wykorzystane 30 tys. zł. w lutym, więc na nasz budżet jest to sporo. 

P. Przewodniczący – zarządzanie kryzysowe, takie warunki pogodowe jakie nas ostatnio 
spotkały spowodowały, że musimy przemyśleć sposób koordynowania takimi akcjami, 
pracuje już nad tym Starosta i Wójtowie z naszego powiatu, ma być uruchomiony 
specjalny telefon tylko dla Wójtów i Sołtysów. Zarządzanie kryzysowe odbywa się na wielu 
poziomach, na pewno jeszcze do tego tematu wrócimy. 

Ad. 6. Wolne wnioski.

Sołtys Bard – zaproponował aby materiały, które są przygotowywane na sesję, były 
dostępne również na stronie internetowej urzędu wraz z projektami uchwał.

Z-ca Wójta – złożył wszystkim życzenia noworoczne, dla wszystkich Radnych i Sołtysów 
w imieniu Wójta i własnym.

P. Przewodniczący – złożył życzenia noworoczne Radnym i Sołtysom.

Na tym porządek obrad III  Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 
Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1410 zamkną jej obrady.

Protokołował:


